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Utlåtande Rotel IX (Dnr KS 2023/823) 

Motion om en satsning på renare vatten och en 
stadsövergripande vattenamiral 
 

Motion av Jonas Naddebo (C)  

Förslag till beslut 

Föredragande borgarrådet Åsa Lindhagen 

Sammanfattning av ärendet 

Jonas Naddebo (C) har väckt en motion i kommunfullmäktige. I motionen föreslås att 

staden ska tillsätta en vattenamiral som ska ha ett stadsövergripande ansvar för att 

förbättra vattenkvalitén vid stadens badplatser och leda arbetet för fler badplatser och 

bastuflottar i Stockholm. Motionären föreslår också att stadens dagvattenledningar 

ska byggas ut, Henriksdal ska utvecklas och att prioriterade skyfallsåtgärder ska 

genomföras. Därtill ska informationen om badvattenkvalitén förbättras och uppdrag 

ges om att uppnå miljökvalitetsnormerna för god och kemisk vattenstatus senast 

2027. 

Beredning 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, exploateringsnämnden, 

idrottsnämnden, miljö- och hälsoskyddsnämnden, stadsbyggnadsnämnden, 

trafiknämnden, Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd, Hässelby-Vällingby 

stadsdelsnämnd, Norra innerstadens stadsdelsnämnd, Stockholms Stadshus AB, 

Havs- och vattenmyndigheten, Mälarens vattenvårdsförbund, Naturvårdsverket, Rena 

Mälaren (Hands2Ocean) och Sportfiskarna Stockholm. Havs- och 

vattenmyndigheten, Mälarens vattenvårdsförbund, Naturvårdsverket, Rena Mälaren 

(Hands2Ocean) och Sportfiskarna Stockholm har inte inkommit med svar. 

Stadsledningskontoret anser att staden genom de lokala åtgärdsprogrammen och de 

stödjande uppdrag och ansvar som finns i kommunfullmäktiges budget bedriver ett 

omfattande och strukturerat arbete med att förbättra vattenkvaliteten i syfte att nå 

miljökvalitetsnormerna för vatten.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Motionen besvaras med hänvisning till vad som sägs i utlåtandet. 
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Exploateringsnämnden vill understryka att finansiering av åtgärderna i de lokala 

åtgärdsprogrammen är avgörande för att nå målet att stadens vattenförekomster ska 

uppnå god ekologisk och kemisk status. 

Idrottsnämnden svarar att inrätta en tjänst inom staden med ett övergripande ansvar 

för alla frågor som berör stadens vatten anser nämnden vara positivt och att det 

kommer att bidra till ett mer strukturellt arbete inom området. Idrottsförvaltningen 

har i samarbete med miljöförvaltningen tillgängliggjort information om 

badvattenkvalitén på stadens hemsida.  

Miljö- och hälsoskyddsnämnden anger att staden har ett omfattande och strukturerat 

arbete med att förbättra vattenkvaliteten i syfte att nå miljökvalitetsnormerna för 

vatten. Åtgärdsarbetet behöver intensifieras och ske kontinuerligt över lång tid för att 

normerna ska kunna nås.  

Stadsbyggnadsnämnden ser positivt på insatser som leder till bättre vattenkvalitet och 

fler badplatser. I Handlingsplan för nya bad (2022) ges förslag på platser för att 

etablera nya bad. För att inrätta en badplats ställs krav på god badvattenkvalitet.  

Trafiknämnden kan se vikten av att ha en central samordning av vissa delar som är 

kopplade till vattenfrågorna. Vidare svarar nämnden att i praktiken skulle en stor 

organisation behöva byggas upp för att stödja en sådan funktion och ansvaret och 

rådigheten över vattenfrågorna förändras i stort. På trafikkontoret finns en strategisk 

skyfallsfunktion som har till uppgift att stötta stadsövergripande i skyfallsarbetet och 

staden arbetar med flera åtgärdsplaner för skyfall.  

Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd är positiv till motionärens förslag om central 

samordning av stadens vattenfrågor och ser behovet av att förtydliga 

ansvarsfördelningen. Vid planeringen av stränder, kajer, gångbryggor, bryggbad, 

solbryggor, hamnbad, båtplatser, med mera, har det uppstått frågor om drift och 

underhåll. Gränsdragningen mellan olika nämnder skulle behöva förtydligas. 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd anser att dagens ansvarsfördelning mellan Havs- 

och vattenmyndigheten, statliga myndigheter, regionen, länsstyrelsen och stadens 

olika förvaltningar och bolag fungerar relativt väl. Eventuella oklarheter bör i första 

hand förtydligas inom den organisationsstruktur som redan råder.  

Norra innerstadens stadsdelsnämnd är positiv till att frågor relaterade till 

vattenkvalitet och bad samordnas och förtydligas inom staden. Samverkan är en 

förutsättning i stadens arbete med bland annat styrdokumenten om bad, kajer, 

klimatanpassning och dagvatten och lokala åtgärdsprogram för vatten (LÅP).  

Stockholm Stadshus AB har underremitterat motionen till Stockholm Vatten AB och 

Avfall AB och hänvisar till dess svar i sin helhet. 
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Stockholm Vatten och Avfall AB ställer sig positivt till att motionen betonar vikten av 

ett robust vattenarbete i staden. Bolaget erfar att stadens arbete idag är fördelat över 

flera förvaltningar och bolag, vilket följer av lagstiftningen där vatten regleras inom 

flera olika lagrum exempelvis miljöbalken och lagen om allmänna vattentjänster.  

Föredragande borgarrådets synpunkter 

Jag delar motionärens uppfattning om att det är mycket angeläget att säkerställa en 

god badvattenkvalitet i hela staden samt öka tillgången till badplatser och bastubad. 

Därför har den rödgröna majoriteten i årets budget gett i uppdrag att utreda 

samordning och ansvarsfördelning för dessa frågor i syfte att skapa mer tydlighet och 

handlingskraft. Att förbättra vattenkvaliteten och inrätta fler badplatser är högt 

prioriterat. Staden kommer också att inrätta fem nya kajbad nästa sommar, vilket är 

ett viktigt steg framåt i den rödgröna majoritetens arbete med att skapa en härligare 

stad. 

Vidare bedriver Stockholms stad ett omfattande och strukturerat arbete med att 

förbättra vattenkvaliteten genom de lokala åtgärdsprogrammen och genom uppdrag 

och ansvar som finns i kommunfullmäktiges budget i syfte att nå 

miljökvalitetsnormerna för vatten. Åtgärdsarbetet är ett långsiktigt arbete och det 

kommer att ta tid innan åtgärders effekter syns i form av förbättrad vattenkvalitet. De 

lokala åtgärdsprogrammen lägger dock grunden för ett effektivt och strukturerat 

arbete som underlättar att nå framsteg. 

Motionären föreslår också att dagvattenledningar ska byggas ut och att Henriksdals 

reningsverk ska utvecklas. Staden är i full gång med att uppgradera avloppssystemet 

och installera ny reningsteknik i Henriksdal inom ramen för projektet SFA, 

Stockholms Framtida Avloppsrening. SFA kommer att öka avloppsnätets kapacitet 

och därmed leda till färre bräddningar. Det kommer i sin tur att ha en positiv 

påverkan på vattenkvalitén i staden. 

När det gäller skyfallshantering och klimatanpassning är stadens primära fokus att 

avhjälpa risker för liv och hälsa och skador på stadens egendom. I detta arbete 

kommer de skyfallsplaner som är under framtagande att vara ett viktigt stöd för att 

kunna göra väl avvägda prioriteringar. På trafikkontoret finns också en 

skyfallsfunktion som utgör stöd i stadens samlade skyfallsarbete. Därtill ska stadens 

handlingsplan för klimatanpassning revideras nästa år, där ett stort fokus kommer att 

ligga på bland annat skyfallsåtgärder. Med andra ord pågår ett aktivt arbete i staden 

med att rusta staden för skyfall. 

Sammantaget bedrivs ett omfattande arbete i staden för att klimatanpassa Stockholm 

och förbättra vattenkvalitén där de lokala åtgärdsprogrammen och utbyggnaden av 

avloppsreningen har nyckelroller. De frågor som lyfts i motionen är mycket viktiga 

och arbetet i staden måste fortsätta med kraft. 
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Bilaga 

Motion om en satsning på renare vatten och en stadsövergripande vattenamiral, dnr 

KS KS 2023/823-1  

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar enligt föredragande borgarråds förslag.  

Stockholm den 4 december 2024 

Karin Wanngård 

Kommunstyrelsens ordförande 

Reservation av Kristin Jacobsson (C) enligt följande. 

Jag föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Att bifalla motionen  

2. Att därutöver anföra följande 

För det första noterar vi att det tagit väldigt lång tid för att få denna motion behandlad 

vilket förstås är anmärkningsvärt. Men som en händelse konstaterar vi att den 

styrande majoriteten, efter att vi motionerat i frågan, gett i uppdrag att utreda 

samordningen och ansvarsfördelningen i vattenfrågor. Det välkomnar Centerpartiet.  

Vidare ställer sig flera remissinstanser positiva till motionens innehåll. Flera lyfter 

också att en tjänst med övergripande ansvar för frågor som berör stadens vatten skulle 

bidra till ett effektivare och mer strukturellt arbete inom området. Centerpartiet 

förutsätter att detta tas i beaktande när samordningen och ansvarsfördelningen utreds. 

Centerpartiet anser det också nödvändigt att än en gång betona vikten av att hålla fast 

vid år 2027 som slutdatum för uppfyllandet av miljökvalitetsnormerna för att en god 

ekologisk vattenstatus uppnås. Staden måste också säkerställa att prioriterade 

skyfallsåtgärder genomförs samt skapa incitament för fastighetsägare att genomföra 

egna skyfallsåtgärder.  

Genom att införa en vattenamiral och prioritera utbyggnad av dagvattenledningar, 

skyfallsåtgärder samt badvattenkvalitet kan Stockholm bli en förebild beträffande 

vattenhantering i ett föränderligt klimat. De långsiktiga ekonomiska och miljömässiga 

fördelarna överväger initiala kostnader och tekniska svårigheter. Därför bör 

kommunstyrelsen bifalla Centerpartiets motion. 
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Ärendet 

Jonas Naddebo (C) har skrivit en motion till kommunfullmäktige om en satsning på 

renare vatten och stadsövergripande vattenamiral. 

I motionen framförs bland annat att staden ska tillsätta en ny tjänst, en vattenamiral, 

för att ha ett stadsövergripande ansvar för att förbättra vattenkvalitén vid stadens 

badplatser. Vattenamiralen bör också leda arbetet för att skapa fler badplatser och 

möjliggöra för fler bastuflottar i Stockholm. Därutöver lämnas följande förslag: 

 Att ge kommunstyrelsen och övriga berörda nämnder och bolagsstyrelser i 

uppdrag att bygga ut stadens dagvattenledningar och utveckla Henriksdal till 

ett av världens mest effektiva och avancerade reningsverk  

 Att ge kommunstyrelsen och övriga berörda nämnder och bolagsstyrelser i 

uppdrag att säkerställa att de prioriterade skyfallsåtgärderna genomförs samt 

att skapa incitament för fastighetsägare att genomföra skyfallsåtgärder  

 Att ge kommunstyrelsen och övriga berörda nämnder och bolagsstyrelser i 

uppdrag att förbättra informationen till allmänheten om badvattenkvaliteten 

 Att ge kommunstyrelsen och övriga berörda nämnder och bolagsstyrelser i 

uppdrag att se till att miljökvalitetsnormerna för god ekologisk och kemisk 

vattenstatus uppnås senast 2027. 

Remissammanställning 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, exploateringsnämnden, 

idrottsnämnden, miljö- och hälsoskyddsnämnden, stadsbyggnadsnämnden, 

trafiknämnden, Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd, Hässelby-Vällingby 

stadsdelsnämnd, Norra innerstadens stadsdelsnämnd, Stockholms Stadshus AB, 

Havs- och vattenmyndigheten, Mälarens vattenvårdsförbund, Naturvårdsverket, Rena 

Mälaren (Hands2Ocean) och Sportfiskarna Stockholm. Havs- och 

vattenmyndigheten, Mälarens vattenvårdsförbund, Naturvårdsverket, Rena Mälaren 

(Hands2Ocean) och Sportfiskarna Stockholm har inte inkommit med svar. 

Innehållsförteckning 

Stadsledningskontoret ................................................................................ 6 

Exploateringsnämnden ............................................................................... 7 

Idrottsnämnden .......................................................................................... 8 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden ................................................................ 9 

Stadsbyggnadsnämnden.......................................................................... 12 

Trafiknämnden ......................................................................................... 12 

Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd ........................................................... 14 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd ....................................................... 15 
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Norra innerstadens stadsdelsnämnd ....................................................... 16 

Stockholms Stadshus AB ......................................................................... 16 

Reservationer m.m. .................................................................................. 18 

 

Stadsledningskontoret 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 7 november 2024 har i 

huvudsak följande lydelse. 

Av kommunfullmäktiges budget för 2024 följer att berörda nämnder och styrelser ska 

arbeta med att genomföra åtgärder i enlighet med stadens lokala åtgärdsprogram för 

vatten. Därutöver ska trafiknämnden och Stockholm Vatten Avfall AB ta fram ett 

investeringsprogram för sådana åtgärder medan miljö- och hälsoskyddsnämnden ska 

stärka stödet till de stadsdelsnämnder som berörs av programmen.  

Miljö- och hälsoskyddsnämnden ska även bedriva ett förebyggande arbete för god 

badvattenkvalitet vid stadens strandbad samt stödja exploateringsnämnden, 

idrottsnämnden, stadsbyggnadsnämnden, trafiknämnden och stadsdelsnämnderna i 

arbetet med att inrätta nya strandbad och vinterbadplatser. Trafiknämnden har vidare 

givits ett samordnande uppdrag för strandbad och vinterbadplatser. 

Avseende skyfall har trafiknämnden ett stadsövergripande ansvar i och med dess 

skyfallsfunktion. Under 2024 fokuserar dess arbete på att ta fram åtgärdsplaner för 

skyfall.   

Stadsledningskontoret konstaterar att motionen behandlar många olika typer av 

vattenrelaterade frågor i staden där många nämnder och bolag berörs. Vattenområdet 

är också föremål för olika typer av rättsliga regleringar såsom EUs ramvattendirektiv 

och EUs direktiv om badvattenkvalitet.  

Stadsledningskontoret anser att staden genom de lokala åtgärdsprogrammen och de 

stödjande uppdrag och ansvar som finns i kommunfullmäktiges budget bedriver ett 

omfattande och strukturerat arbete med att förbättra vattenkvaliteten i syfte att nå 

miljökvalitetsnormerna för vatten. Kontoret instämmer i miljö- och 

hälsoskyddsnämndens analys att åtgärdsarbetet är ett långsiktigt arbete och att det 

kommer att ta tid innan åtgärders effekter syns i form av förbättrad vattenkvalitet. 

Arbetet med strandbad, badplatser med mera är också föremål för stadsövergripande 

samarbete. 

Stockholm Vatten och Avfall AB har påbörjat ett stort arbete med att bygga ut 

Henriksdals reningsverk med ny teknik vilket är en bärande åtgärd inom ramen för 

Stockholms Framtida Avloppsrening. Bolaget arbetar kontinuerligt med att bygga ut 

reinvestera i befintligt nät för att klara ett framtida behov. Bolaget ansvarar för 

koncernens enskilt största investeringar och stadsledningskontoret delar bolagets 

uppfattning att arbetet behöver följas av noggranna avvägningar.  
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Avseende skyfallshantering och klimatanpassning är stadens primära fokus enligt 

Handlingsplan för klimatanpassning 2022-2025, beslutad av kommunfullmäktige den 

13 december 2021, att avhjälpa risker för liv och hälsa och skador på stadens 

egendom. I detta arbete kommer de skyfallsplaner som är under framtagande att vara 

ett viktigt stöd för att klara av att göra kloka prioriteringar. Arbetet kommer även, 

som trafiknämnden påpekar, att involvera andra aktörer. Stadsledningskontoret anser 

att arbetet med att etablera goda samverkansformer både inom och utom staden för 

såväl genomförande som gemensam finansiering är en förutsättning för att åtgärder 

ska komma till genomförande, något som skyfallsfunktionen inom trafiknämnden 

arbetar med. Även Stockholm Vatten och Avfall AB, genom det uppdrag som finns i 

kommunfullmäktiges budget för 2024, arbetar med att utreda gränssnitt mellan 

skyfallslösningar och dagvattenlösningar i syfte att kunna genomföra kombinerade 

åtgärder.       

Stadsledningskontoret anser att motionen inte föranleder att ytterligare åtgärder vidtas 

för tillfället varför motionen bör avslås. 

Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige 

beslutar att Motion om en satsning på renare vatten och en stadsövergripande 

vattenamiral besvaras med hänvisning till vad som sägs i stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande.  

Exploateringsnämnden 

Exploateringsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 17 oktober 2024 

följande. 

Exploateringsnämnden beslutar att överlämna exploateringskontorets 

tjänsteutlåtande som svar på remissen.  

Reservation av Patrick Amofah (C), se Reservationer m.m. 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande daterat den 6 september 2024 har i 

huvudsak följande lydelse. 

Stockholms stad bedriver sedan många år tillbaka ett utvecklat vattenarbete. 

Exploateringskontoret deltar i arbetet i egenskap av markförvaltare och utvecklare av 

allmän plats samt som part i överenskommelse om exploatering. Framför allt är 

exploateringskontoret involverad i vattenfrågor som rör dagvatten och skyfall vid 

exploatering samt genomförande av åtgärder enligt stadens lokala åtgärdsprogram. 

Kontoret har inga synpunkter på förslaget om att inrätta en stadsövergripande 

vattenamiral, men vill istället understryka att finansiering av åtgärderna i de lokala 

åtgärdsprogrammen är avgörande för att nå målet att stadens vattenförekomster ska 

uppnå god ekologisk och kemisk status.  

2015 antog kommunfullmäktige Handlingsplan för god vattenstatus. För att nå målet 

om god ekologisk och kemisk status i alla stadens vattenförekomster har 15 lokala 

åtgärdsprogram antagits. Ytterligare 6 är under framtagande. Programmen innehåller 
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ett stort antal åtgärder och den totala genomförandekostnaden uppskattas till 1,3 

miljarder kronor. Beslut om de lokala åtgärdsprogrammen omfattar inte tilldelning av 

medel för genomförande. Finansieringen av förslagna åtgärder är en förutsättning för 

genomförandet och därmed prioriterat för att nå god vattenstatus i stadens 

vattenförekomster.  

Vid exploatering styrs kontorets arbete med dagvatten av Dagvattenstrategin och 

Åtgärdsnivån. Hållbarhetskraven är en del av markanvisningsavtalen och 

överenskommelse om exploatering och kontoret säkerställer därmed att Åtgärdsnivån 

också tillämpas på blivande kvartersmark. Länsstyrelsens rekommendationer för 

hantering av översvämning till följd av skyfall tillämpas och har inarbetats i kontorets 

rutiner och vägledningsmaterial för skyfallshantering vid exploatering. 

Exploateringskontoret samverkar med övriga berörda förvaltningar i arbetet med att 

hantera skyfallsfrågor samt för att bidra till bättre status i sjöar och vattendrag. 

Exploateringskontoret medverkar exempelvis i den strategiska samverkansgruppen 

samt i en beredande samordningsgrupp (LÅP-gruppen) för god vattenstatus. 

Exploateringskontoret samverkar även inom ramen för dagvattengruppen där fokus 

ligger på dagvattenhantering vid ny- och ombyggnationer. Gruppen arbetar bland 

annat med förvaltning, utveckling och kommunikation av dagvattenstrategin och 

åtgärdsnivån. Vidare, samverkar exploateringskontoret också med skyfallsfunktionen 

på trafikkontoret som arbetar med åtgärdsplaner för översvämningsrisker vid skyfall i 

områden där det inte föreligger exploateringsplaner.  

Sammanfattningsvis bidrar exploateringskontoret till ökade möjligheter att följa 

miljökvalitetsnormer för kemisk och ekologisk status i stadens ytvatten och därmed 

bättre badvattenkvalitet samt att vid exploatering se till att ny bebyggelse inte utsätts 

för oacceptabla risker vid skyfall. Exploateringskontoret ser att det finns ett fortsatt 

behov av att arbeta enligt stadens dagvattenstrategi och lokala åtgärdsprogram för god 

vattenstatus med syftet att följa miljökvalitetsnormer för ytvatten. 

Exploateringskontoret ser också att det finns ett behov av att fortsätta arbetet med 

prioriterade skyfallsåtgärder och att det säkerställs att det finns förutsättningar för det. 

Vidare, ser kontoret ett behov av att ledningssystemet för dagvatten byggs ut och 

dimensioneras för tillräcklig kapacitet samt utan felkopplingar och att det är separerat 

från avloppsledningsnät för att minska risken för spridning av föroreningar eller 

mikroorganismer. Exploateringskontoret ser positivt på om det skapas lämpliga 

incitament för fastighetsägare att genomföra skyfallsåtgärder. 

Idrottsnämnden 

Idrottsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 24 september 2024 följande. 

Idrottsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 6 juli 2024 har i huvudsak 

följande lydelse. 
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Förvaltningen har gått igenom motionen om en satsning på renare vatten och en 

stadsövergripande vattenamiral och de förslagna åtgärder som berör idrottsnämndens 

ansvarsområde. Förvaltningens synpunkter för respektive förslag av åtgärd beskrivs 

nedan:  

Inrätta en stadsövergripande vattenamiral med samlat ansvar för allt som berör 

stadens vatten, i synnerhet frågor som rör badvattenkvalitén  

Att inrätta en tjänst inom staden med ett övergripande ansvar för alla frågor som 

berör stadens vatten anser förvaltningen vara positivt och kommer bidra till ett mer 

strukturellt arbete i staden inom området.  

Bygga ut stadens dagvattenledningar och utveckla Henriksdal till ett av världens mest 

effektiva och avancerade reningsverk  

Hantering av dagvattenledningar är viktig för stadens utveckling och hållbarhet. 

Idrottsförvaltningen har dock ingen information om vilka effektiviseringsbehov som 

finns vid Henriksdals reningsverk och har därför inga synpunkter om förslaget att 

bygga ut dagvattenledningarna.  

Säkerställa att de prioriterade skyfallsåtgärderna genomförs, samt att skapa 

incitament för fastighetsägare att genomföra skyfallsåtgärder  

Idrottsförvaltningen saknar underlag om vilka skyfallsåtgärder som är prioriterade 

och hur åtgärderna kommer att påverka idrottsverksamheten. Förvaltningen anser 

därför att frågan är mer riktad till Stockholm vatten och avfall och miljöförvaltningen 

som leder stadens arbete med skyfall och torka.  

Förbättra informationen till allmänheten om badvattenkvaliteten  

Idrottsförvaltningen har i samarbete med miljöförvaltningen tillgängliggjort 

information om badvattenkvalitén på stadens hemsida. Förvaltningen ser positivt på 

att hitta nya kommunikationssätt för att sprida information till allmänheten om 

badvattenkvalitén i staden.  

Se till att miljökvalitetsnormerna för god ekologisk och kemisk vattenstatus uppnås 

senast 2027  

Idrottsförvaltningen ser positivt på målsättningen om miljökvalitetsnormerna för en 

god ekologisk och kemisk vattenstatus till 2027. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 1 oktober 2024 

följande. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner miljöförvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på kommunstyrelsens remiss. 

Reservation av Ashna Ibrahim (C), se Reservationer m.m. 
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Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 22 augusti 2024 har i huvudsak 

följande lydelse. 

Miljöförvaltningen instämmer i att staden behöver satsa på arbetet med att hantera 

höga flöden samt på arbetet med att förbättra vattenkvaliteten för att nå 

miljökvalitetsnormerna för vatten och för att vattnet ska vara badbart för stadens 

invånare. Klimatförändringarna innebär att skyfallsliknande regn blir vanligare och 

där kortvariga och häftigare flöden utmanar stadens avloppsystem. 

Branchorganisationen Svenskt vatten konstaterar i rapporten Investeringsbehov och 

framtida kostnader för kommunalt vatten och avlopp (maj 2023) att det finns ett stort 

investeringsbehov framförallt när det gäller förbättring av ledningsnätet.  

Stora delar av stadens avloppsnät byggdes före sextiotalet och utgörs av ett så kallat 

kombinerat nät, dvs att dag- och spillvatten går i samma ledning. För att undvika 

skador på fastigheter, hushåll och verksamheter vid höga flöden bräddar vattnet ut i 

vattendrag och sjöar istället för att tränga upp i fastigheterna. Utsläpp av 

avloppsvatten via bräddningar kan påverka vattenkvaliteten generellt och 

badvattenkvaliteten på närliggande bad. Idag byggs i huvudsak separata nät för 

avloppsvatten respektive dagvatten (duplicerat system). Att bygga om kombinerade 

system till duplicerade system är dock komplicerat och kostsamt samt kräver stora 

ingrepp i gatunätet.  

Stockholm Vatten och Avfall bygger för närvarande en 14 kilometer lång tunnel 

under Stockholm för att leda avloppsvattnet från Bromma reningsverk till 

Sicklaanläggningen under Hammarbybacken. När tunneln är klar (beräknas till 2026) 

kan avloppsvattnet från Bromma och Västerort renas med ny membranteknik i 

Henriksdals reningsverk och bli ännu renare innan det släpps ut i Östersjön samtidigt 

som flertalet bräddavlopp byggs bort för att skydda Mälaren.  

Staden har ett omfattande och strukturerat arbete med att förbättra vattenkvaliteten i 

syfte att nå miljökvalitetsnormerna för vatten. Vägledande för arbetet är de lokala 

åtgärdsprogrammen som miljöförvaltningen har tagit fram i samverkan med berörda 

förvaltningar och bolag samt stadens dagvattenstrategi.  

Åtgärdsarbetet behöver intensifieras och ske kontinuerligt över lång tid för att 

normerna ska kunna nås. En bidragande faktor till att staden inte når normerna är att 

det ofta tar tid innan genomförda åtgärder får genomslag i form av förbättrad 

vattenkvalitet. Arbetet med fysiska åtgärder är komplext inte minst då åtgärderna ofta 

är utrymmeskrävande och kostsamma. Samordning med åtgärder för att minska 

sårbarheten för skyfall är viktigt då åtgärderna för att åstadkomma förbättrad 

vattenkvalitet ofta behöver vidtas på samma platser som åtgärder för 

skyfallshantering och klimatanpassning.  

Kommunstyrelsens budgetuppdrag från 2023 att i samarbete med miljö- och 

hälsoskyddsnämnden, trafiknämnden, Stockholm Vatten och Avfall AB samt övriga 

berörda nämnder och bolagsstyrelser utreda en styrnings- och finansieringsmodell för 

att öka takten i framtagandet och genomförandet av stadens lokala åtgärdsprogram 
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har utgjort en bra genomlysning av problematiken. Slutsatserna från utredningen är 

viktiga utgå ifrån i utvecklingen av det fortsatta arbetet med att nå god vattenstatus. 

Kommunstyrelsens har även ett budgetuppdrag 2024 att i samarbete med miljö- och 

hälsoskyddsnämnden, servicenämnden, trafiknämnden, stadsdelsnämnderna och 

Stockholm Vatten och Avfall AB utreda och lämna förslag på hur 

klimatanpassningsarbetet ska genomföras.  

Grunden för att kunna förbättra vattenkvaliteten i Stockholm är lagd i form av tydliga 

mål, handlingsplaner, åtgärdsprogram och strategier. Det krävs dock samverkan, 

uthållighet och betydande insatser från de genomförandeansvariga förvaltningarna 

och bolagen för att nå målen och det kommer att tid innan åtgärdernas effekt kan 

mätas.  

Miljöförvaltningen anser att en översyn av arbetsformerna och styrningen i syfte att 

skapa ett mer uthålligt och samordnat vattenarbete, både vad gäller hantering av stora 

flöden och vattenkvalitet, skulle kunna vara en framgångsfaktor. 
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Stadsbyggnadsnämnden 

Stadsbyggnadsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 24 oktober 2024 

följande. 

1. Stadsbyggnadsnämnden beslutar att överlämna kontorets tjänsteutlåtande som 

svar på remissen från kommunstyrelsen. 

2. Stadsbyggnadsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

Reservation av Jonas Naddebo (C), se Reservationer m.m. 

Stadsbyggnadskontorets tjänsteutlåtande daterat den 23 september 2024 har i 

huvudsak följande lydelse. 

Stadsbyggnadskontoret ser positivt på insatser som leder till bättre vattenkvalitet och 

fler badplatser. Sådana insatser bidrar till ökade rekreativa kvaliteter i staden. I 

Handlingsplan för nya bad (2022) ges förslag på platser för att etablera nya bad. För 

att inrätta en badplats ställs krav på god badvattenkvalitet. Kontoret instämmer i att 

minskade utsläpp från avloppsnätet är en nyckelfråga för att möjliggöra nya 

badplatser. Det är också angeläget för att komma till rätta med dagens problem med 

badvattenkvaliteten. Därtill behöver god vattenstatus uppnås och staden behöver 

säkras mot skyfall.  

Kontoret deltar sedan länge i stadens vattenarbete och bedömer att det finns hög och 

adekvat kompetens inom staden då det gäller de blå frågorna. I enlighet med 

Handlingsplan för god vattenstatus (2015) har lokala åtgärdsprogram med förslag till 

åtgärder för att uppnå god vattenstatus tagits fram för stadens vattenförekomster. För 

att genomföra handlingsplanen ansvarar de olika förvaltningar och bolag som har 

ansvar för planering och investeringar när det gäller insatser för renare vatten. En 

strategisk samordningsgrupp finns för att driva på och främja helhetssyn och 

samordningsvinster. En ny stadsövergripande tjänst, eller funktion, som föreslås 

skulle kunna komplettera stadens befintliga organisation genom att ansvara för den 

strategiska samordningsgruppen.  

Trafiknämnden 

Trafiknämnden beslutade vid sitt sammanträde den 24 oktober 2024 följande. 

3. Trafiknämnden godkänner kontorets tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

4. Trafiknämnden beslutar omedelbart justera paragrafen. 

Reservation av Markus Berensson m.fl. (C), se Reservationer m.m. 

Trafikkontorets tjänsteutlåtande daterat den 9 september 2024 har i huvudsak 

följande lydelse. 

Stadsövergripande vattenamiral  

Kontoret kan se vikten av att ha en central samordning av vissa delar som är kopplade 

till vattenfrågorna. Det finns dock tveksamheter med att införa en funktion som 
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ansvarar för allt som berör stadens vatten. Vattenfrågorna är komplexa och berörs av 

flera olika typer av lagstiftning och involverar flera förvaltningar och bolag i staden. I 

praktiken skulle en stor organisation behöva byggas upp för att stödja en sådan 

funktion och ansvaret och rådigheten över vattenfrågorna förändras i stort. 

Badvattenkvalitet regleras av ett särskilt EU-direktiv som innebär att vattenkvaliteten 

vid badplatser som omfattas av direktivet ska övervakas och kontrolleras. Denna 

övervakning utförs i dagsläget av Miljöförvaltningen som också ansvarar för 

övervakning av vattenmiljön i stort. Resultaten från övervakningen används för att 

bedöma och klassificera baden samt rapporteras till EU som sammanställer data i en 

årlig rapport. Miljöförvaltningen presenterar resultat från mätningarna på 

webbplatsen Stockholms miljöbarometer.  

Utveckla Henriksdal  

Denna fråga berör främst Stockholm vatten och avfall (SVOA) och kontoret avstår 

därför från att närmare kommentera detta förslag. Kontoret kan dock konstatera att 

det redan pågår arbete med att bygga om reningsverket och uppgradera med en ny 

reningsteknik. Arbetet förväntas enligt SVOA stå klart 2029. Det pågår också 

kontinuerligt arbeten med att bygga ut och byta ut ledningar för dagvatten och 

avlopp.  

Skyfallsåtgärder 

I stadens handlingsplan för klimatanpassning 2022-2025 beskrivs stadens arbete med 

anpassningar för skyfall. Kommunstyrelsen har samordningsansvaret för stadens 

klimatanpassningsarbete och är processansvarig för stadens 

klimatanpassningsprocess. På trafikkontoret finns en strategisk skyfallsfunktion som 

har till uppgift att stötta stadsövergripande i skyfallsarbetet.  

Staden arbetar med flera åtgärdsplaner för skyfall och detta arbete pågår 

kontinuerligt. Avslutade, pågående och planerade åtgärder finns sammanställda på 

webbplatsen Stockholms miljöbarometer. Skyfallsarbetets huvudfokus är generellt 

inte kopplat till badvattenkvalitet, utan till att undvika fysiska skador, även om skyfall 

också har negativa effekter på vattenkvaliteten  

Incitamentet för fastighetsägare att genomföra skyfallsåtgärder är framförallt att 

undvika skador på sin egen fastighet. Här har staden fokus på stora aktörer som har 

en stark påverkan på samhället. En del i arbetet med åtgärdsplanerna är att skapa en 

samverkan med aktörer som t.ex. Ellevio, Region Stockholm, Trafikverket m.fl. 

Arbetet fokuserar bland annat på att kartlägga de saker/företeelser som är viktigast att 

skydda, och att hitta de viktigaste funktionerna som organisationer har gemensamt. 

Som exempel kan nämnas översvämningen på södra länken i somras. En sådan 

översvämning får inte bara påverkan på Trafikverket som ägare av anläggningen, utan 

det påverkar ambulansutryckningar, transporter, brandkår och många andra 

funktioner.  
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I det arbete som leds av skyfallsfunktionen pågår för närvarande arbete med att ta 

fram 12 geografiska åtgärdsområden för olika områden, där arbetsgruppen kommer 

lyfta fram vad de tycker är viktigast att prioritera och ge förslag på organisatoriska 

åtgärder.  

Förbättra informationen till allmänheten om badvattenkvaliteten  

Ansvaret för detta ligger framförallt på miljö- och hälsoskyddsnämnden.  

Se till att miljökvalitetsnormerna för god ekologisk och kemisk vattenstatus 

uppnås senast 2027. Kontoret arbetar i enlighet med handlingsplanen för god 

vattenstatus, som beslutades år 2015 och utgår från EU:s ramdirektiv för vatten. 

Miljöförvaltningen och Stockholm Vatten AB har under åren tagit fram lokala 

åtgärdsprogram för god vattenstatus och under 2024 arbetar kontoret bland annat med 

att genomföra de åtgärder och utredningar där kontoret pekats ut som ansvarigt i 

programmen. I övrigt arbetar kontoret med budgetuppdrag och andra insatser kopplat 

till detta för att bidra till att nå god vattenstatus i stadens vatten utifrån sitt ansvar. En 

viktig del i detta arbete är samarbetet med SVOA kring genomförande och 

finansiering av åtgärder samt att utveckla ett systematiskt arbetssätt i projekt.  

På webbplatsen Stockholms miljöbarometer finns en sammanställning av åtgärder för 

bättre vatten i Stockholm. Sammanställningen är gjord i form av en interaktiv karta 

som visar genomförda, pågående och föreslagna nya åtgärder. 

Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd 

Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 24 oktober 

följande. 

Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen.  

 

Reservation av Henrik Falk (C), se Reservationer m.m. 

Hägersten-Älvsjö stadsdelsförvaltning tjänsteutlåtande daterat den 13 september 

har i huvudsak följande lydelse. 

Stadsdelsnämnden ansvarar för områdets sex officiella badplatser. Under badsäsong 

tar förvaltningen badvattenprover varannan vecka vid dessa badplatser. Mätningarna 

avser ytvatten och kontrollerar två typer av bakterier; E. coli och intestinala 

enterokocker. Båda är tarmbakterier från människor och djur. Förutom att ta 

vattenprover bedöms också vid provtillfällena om det finns algblomning vid 

badplatserna, genom okulär kontroll.  

Sedan 2020 har stadsdelsområdets officiella badplatser endast vid enstaka tillfällen 

haft anmärkning på vattenkvaliteten med anledning av för hög bakteriehalt. Däremot 

har Långsjön sedan många år tillbaka årliga problem med algblomning under perioder 

av sommaren. Det påverkar både Långsjöbadet och badplatsen vid Herrängens 
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brygga. Miljöförvaltningen utfärdar då avrådan från bad vid badplatserna, och 

stadsdelsförvaltningens uppgift är att informera badgästerna om det.  

I samband med större regnmängder där Stockholm Vatten och Avfall behöver brädda 

avloppen inkommer frågor från medborgare som är oroliga. Badplatserna i 

Hägersten-Älvsjö är någorlunda förskonade från påverkan av bräddavlopp.  

Stadsdelsförvaltningen har begränsade möjligheter att påverka badvattenkvaliteten. 

Ansvaret för skadedjursbekämpning och andra åtgärder för att förbättra 

vattenkvaliteten ligger hos andra nämnder.  

Förvaltningen är positiv till motionärens förslag om central samordning av stadens 

vattenfrågor, och behovet av att förtydliga ansvarsfördelningen. Aktuella exempel är 

planprojekten i Marievik och Lövholmen. Vid planeringen av stränder, kajer, 

gångbryggor, bryggbad, solbryggor, hamnbad, båtplatser, med mera, har det uppstått 

frågor om drift och underhåll av dessa. Gränsdragningen mellan olika nämnder skulle 

behöva förtydligas. Trafikkontoret har under 2024 haft ett uppdrag att utreda 

funktion, stadsövergripande samordning och ansvarsfördelning för strandbad, 

bryggbad, plaskdammar och vinterbadplatser med möjlighet till bastubad 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 26 

september 2024 följande. 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen från kommunstyrelsen. 

Reservation av Linn Bessner (C), se Reservationer m.m. 

Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltning tjänsteutlåtande daterat den 3 september 

2024 har i huvudsak följande lydelse. 

Gällande förslaget om att inrätta en tjänst som vattenamiral med ett stadsövergripande 

och samlat ansvar för allt som berör vatten så anser förvaltningen att dagens 

ansvarsfördelning mellan Havs- och vattenmyndigheten, statliga myndigheter, 

regionen, länsstyrelsen och stadens olika förvaltningar och bolag fungerar relativt väl. 

Stadsdelsförvaltningen bedömer att eventuella oklarheter i första hand bör förtydligas 

inom den organisationsstruktur som redan råder. Bedömningen är att strukturen 

snarare kan vara tydligare om ansvaret ligger kvar hos nuvarande huvudmän. 

Gällande uppdrag om att säkerställa att prioriterade skyfallsåtgärder genomförs, 

bedömer stadsdelsförvaltningen att ett sådant uppdrag redan åligger 

stadsdelsförvaltningen. Genom det aktuella åtgärdsprogrammet för Norra Östersjöns 

vattendistrikt finns ett uppdrag om att uppnå god ekologisk och kemisk status till 

2027. Detta uppdrag konkretiseras även genom Stockholms stads handlingsplan för 

god vattenstatus. I detta sammanhang kan nämnas att både planeringen och 

genomförandet av åtgärder för att hantera klimatrelaterad skyfalls- och 

översvämningsproblematik samt för att uppnå god ekologisk och kemisk status är 
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resurskrävande och kommer att kräva insatser och resurser under en lång tid 

framöver. Förvaltningen instämmer i att god kommunikation till medborgarna är av 

största vikt. Avslutningsvis instämmer stadsdelsförvaltningen i att processen vid 

lovgivning av bastuflottar behöver formaliseras och förtydligas. Nuvarande process är 

otydlig för såväl den som ska söka lov som för stadsdelsförvaltningen som 

remissinstans. Det är av yttersta vikt att remisser i samband med lovgivning alltid 

kommer stadsdelsförvaltningen till handa så att lokalkännedom kan tillföras ärendet i 

syfte att stötta lämplighetsbedömningen.  

Norra innerstadens stadsdelsnämnd 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 24 oktober 

2024 följande. 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

Reservation av Göran Råsmar (C), se Reservationer m.m. 

Norra innerstadens stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 23 september 

2024 har i huvudsak följande lydelse. 

Förvaltningen är positiv till att frågor relaterade till vattenkvalitet och bad samordnas 

och förtydligas inom staden. Som motionären beskriver är frågor som relaterar till 

vattenkvalitet många och gränsdragningar mellan förvaltningar och bolag kan ibland 

vara otydliga, vilket bidrar till en risk att frågor faller mellan stolar eller att åtgärder 

inte blir genomförda.  

Samverkan är en förutsättning i stadens arbete med bland annat styrdokumenten 

Handlingsplan för nya bad och kajstrategi för Stockholms stad, Handlingsplan för 

klimatanpassning, Dagvattenstrategin, Handlingsplan för god vattenstatus och Lokala 

åtgärdsprogram för vatten (LÅP). En samordningsfunktion kan tillse att stadens 

riktlinjer och vägledningar efterlevs och uppföljningen i ILS eller Miljöbarometern.  

Finansiering av åtgärder är också en fråga med behov av samordning. 

Miljöförvaltningen samordnar vissa delar men saknar medel för genomförande av 

åtgärder. Exempelvis vid genomförande av åtgärder för att minska förekomsten av 

gäss så ansvarar trafikkontoret för skadedjursbekämpning och stadsdelsförvaltningen 

ansvarar för renhållning samt fysiska åtgärder på parkmark för att göra miljön 

ogynnsam för gäss.  

Stockholms Stadshus AB 

Stockholms Stadshus AB:s  yttrande daterat den 28 oktober 2024 har i huvudsak 

följande lydelse. 

Stockholm Stadshus AB har underremitterat motionen till Stockholm Vatten och 

Avfall AB och hänvisar till dess svar i sin helhet. 
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Stockholm Vatten och Avfall AB:s yttrande daterat den 4 oktober 2024 har i 

huvudsak följande lydelse. 

Bolaget ställer sig positivt till att motionen betonar vikten av ett robust vattenarbete i 

staden. Bolaget erfar att stadens arbete idag är fördelat över flera förvaltningar och 

bolag, vilket följer av lagstiftningen där vatten regleras inom flera olika lagrum 

exempelvis Miljöbalken och Lagen om allmänna vattentjänster.  

Att rena avlopp är tillståndspliktig verksamhet och Stockholm Vatten och Avfalls 

miljötillstånd reglerar utsläpp till recipient och tillsynsmyndighet är 

Miljöförvaltningen i Stockholm Stad.  

Motionen lyfter vikten av uppströmsarbete till vilket bolaget ställer sig positivt och 

vill lyfta att sådant arbete bedrivs både inom ramen för att säkerställa Mälaren som 

vattentäkt och uppströms till reningsverken. Uppströmsarbete bedrivs genom 

kommunikationsinsatser via media, uppsökande direktkontakt med företag och 

spårning av föroreningar.  

Vidare nämner motionen behovet av att rusta upp och klimatanpassa 

vattenledningsnätet, reningsverken och förbättra dagvattenhanteringen. Bolaget erfar 

att dessa insatser är komplexa och delvis redan är påbörjade av bolaget eller i 

samverkan med andra. Arbete med att bygga ut Henriksdals reningsverk med ny 

teknik pågår och är en av de stora delarna i SFA (Stockholms Framtida 

Avloppsrening). Vidare är även NÖT (Nya Östberga Tunneln) är även den är under 

byggnation vilket är en dagvattentunnel.  

Stadens Handlingsplan för god vattenstatus syftar till att uppnå god ekologisk och 

kemisk status i dessa vatten. En del av denna handlingsplan är de lokala 

åtgärdsprogrammen (LAP) som har tagits fram för de flesta av stadens 

vattenförekomster. Syftet med LAP är att samordna insatser för att uppnå god status. 

Inom detta arbete finns en samordningsgrupp (LAP-gruppen) med tjänstemän från 

olika förvaltningar som arbetar med vattenfrågor, samt en överordnad grupp 

(Strategiska Samverkansgruppen) bestående av chefer från olika förvaltningar.  

Under våren 2024 höll LAP-gruppen och Strategiska Samverkansgruppen 

tillsammans en workshop för att diskutera hur vattenarbetet i staden kan utvecklas där 

flera förslag kring ökad samverkan lyftes.  

Bolaget ser att vattenfrågan är bred och kräver samverkan vilket kan förbättras. Dock 

ser bolaget det som svårt för en vattenamiral att verka så som önskat då 

vattenverksamhet är ett hårt reglerat område varvid en Vattenamirals rådighet torde 

vara begränsad.  

Slutligen vill bolaget anföra att åtgärder i ledningsnät, verk och stadsmiljö generellt är 

resurskrävande, noga genomförda intresseavvägningar på övergripande nivå är av stor 

vikt för att få en samlad bild av investeringar, dess kapitalkostnader kopplat till 

maximal nytta för stadens vatten. I övrigt har bolaget inga synpunkter. 
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Reservationer m.m. 

Exploateringsnämnden 

Reservation av Patrick Amofah (C) 

1. Att devis godkänna kontorets förslag till beslut. 

2. Att därutöver anföra följande. 

Centerpartiet vill inledningsvis tacka kontoret för remissvaret, och värdesätter det 

arbete som kontoret i samarbete med övriga förvaltningar redan gör inom ramen för 

stadens dagvattenstrategi och åtgärdsprogram för god vattenstatus. Samtidigt ser vi ett 

behov av att stärka och förtydliga ansvarsfördelningen, för att undvika att 

vattenrelaterade frågor hamnar mellan stolarna till följd av stuprör. Vår motion om en 

stadsövergripande vattenamiral samlar denna roll och agerar koordinerande för alla 

aktörer. Vattenamiralen får en särskild roll att driva utvecklingen för fler badplatser, 

vattennära aktiviteter som bastuflorrar, och säkerställer att vattnet vid dessa platser 

håller hög kvalitet. Vi välkomnar även att kontoret delar vår uppfattning om att 

ledningssystemens kapacitet behöver utökas och att incitament behöver skapas för 

fastighetsägare att genomföra skyfallsåtgärder. Sammantaget är allt detta viktigt för 

att förbättra tillgängligheten till stadens vatten, och möta ett växande behov och 

efterfrågan samt de utmaningar klimatförändringarna medför.  

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

Reservation av Ashna Ibrahim (C)  

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut.  

2. Att därutöver anföra följande. 

Jonas Naddebos motion om renare vatten och införandet av en stadsövergripande 

vattenamiral är en visionär och nödvändig satsning för att möta de klimatutmaningar 

som Stockholm står inför. Motionen syftar till att effektivisera och samordna insatser 

kring stadens vattenkvalitet, vilket förvaltningen också erkänner som ett viktigt 

arbete. Däremot underlåter förvaltningens tjänsteutlåtande att erkänna flera centrala 

fördelar med motionens förslag.  

Förvaltningen betonar vikten av samverkan och uthållighet, men undviker att ta 

ställning till förslaget om en vattenamiral. En sådan funktion skulle kunna skapa en 

enhetlig styrning och tydlig ansvarsfördelning, vilket i dagsläget saknas. Genom en 

vattenamiral skulle stadens olika förvaltningar och bolag kunna arbeta mer strategiskt 

och koordinerat. Detta är särskilt viktigt då vattenfrågor rör flera sektorer och inte 

bara handlar om vattenkvalitet utan även om klimatfrågor, dagvattenhantering och 

badsäkerhet.  
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Förvaltningen pekar på de stora kostnader och ingrepp som ombyggnaden av 

kombinerade avloppssystem kräver, men motionen föreslår att Henriksdals 

reningsverk utvecklas till en världsledande anläggning, vilket är en hållbar och 

långsiktig investering. Stockholm behöver ligga i framkant globalt vad gäller tekniska 

lösningar för rening, och detta initiativ skulle kunna bli ett föredöme för andra städer.  

Klimatförändringarna, som förvaltningen själv påpekar, ökar risken för skyfall och 

översvämningar, och därför är det av yttersta vikt att åtgärder implementeras snabbt 

och effektivt. Motionen föreslår incitament för att öka skyddet mot skyfall, något som 

inte framkommer tillräckligt tydligt i förvaltningens egna planer. Förvaltningen 

erkänner visserligen vikten av skyfallsåtgärder, men motionens incitament för 

fastighetsägare skulle kunna påskynda den nödvändiga klimatanpassningen.  

Förvaltningen nämner att åtgärdsarbetet är långsiktigt och komplext, men Naddebos 

(C) motion betonar vikten av att hålla fast vid år 2027 som slutdatum för uppfyllandet 

av miljökvalitetsnormerna. Detta är nödvändigt för att sätta press på genomförandet 

och skapa incitament för att de ansvariga myndigheterna prioriterar 

vattenkvalitetsfrågorna.  

Förvaltningens synpunkter pekar på en del utmaningar, men motionen av Jonas 

Naddebo (C) erbjuder en lösning som både är framåtblickande och konkret. Genom 

att införa en vattenamiral och prioritera utbyggnad av dagvattenledningar, 

skyfallsåtgärder samt badvattenkvalitet kan Stockholm bli en förebild när det gäller 

vattenhantering i ett förändrat klimat. De långsiktiga ekonomiska och miljömässiga 

fördelarna överväger initiala kostnader och tekniska svårigheter, och därför bör 

nämnden bifalla motionen.  

Stadsbyggnadsnämnden 

Reservation av Jonas Naddebo (C) 

1. Att delvis godkänna kontorets förslag till beslut.  

2. Att därutöver anföra följande. 

Centerpartiet vill inledningsvis tacka kontoret för remissvaret, och värdesätter det 

arbete som kontoret i samarbete med övriga förvaltningar redan gör inom ramen för 

stadens dagvattenstrategi och åtgärdsprogram för god vattenstatus. Samtidigt ser vi ett 

behov av att stärka och förtydliga ansvarsfördelningen, för att undvika att 

vattenrelaterade frågor hamnar mellan stolarna till följd av stuprör. Vår motion om en 

stadsövergripande vattenamiral samlar denna roll och agerar koordinerande för alla 

aktörer. Vattenamiralen får en särskild roll att driva utvecklingen för fler badplatser, 

vattennära aktiviteter som bastuflottar, och säkerställer att vattnet vid dessa platser 

håller hög kvalitet. Sammantaget är allt detta viktigt för att förbättra tillgängligheten  

till stadens vatten, och möta ett växande behov och efterfrågan samt de utmaningar 

klimatförändringarna medför. 

  



 

20 (21) 

Trafiknämnden 

Reservation av Markus Berensson m.fl. (C) 

1. Att delvis avslå kontorets förslag till beslut.  

2. Att därutöver anföra följande. 

Centerpartiet vill inledningsvis tacka kontoret för remissvaret, och värdesätter det 

arbete som kontoret i samarbete med övriga förvaltningar redan gör inom ramen för 

stadens handlingsplan för klimatanpassning och i och åtgärdsprogram för god 

vattenstatus. Samtidigt ser vi ett behov av att stärka och förtydliga 

ansvarsfördelningen, för att undvika att vattenrelaterade frågor hamnar mellan 

stolarna till följd av stuprör. Vår motion om en stadsövergripande vattenamiral samlar 

denna roll och agerar koordinerande för alla aktörer. Vattenamiralen får en särskild 

roll att driva utvecklingen för fler badplatser, vattennära aktiviteter som bastuflottar, 

och säkerställer att vattnet vid dessa platser håller hög kvalitet. Sammantaget är Sida 

allt detta viktigt för att förbättra tillgängligheten till stadens vatten, och möta ett 

växande behov och efterfrågan samt de utmaningar klimatförändringarna medför.  

Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd 

Reservation av Henrik Falk (C) 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut.  

2. Att därutöver anföra följande. 

Centerpartiet vill inledningsvis tacka förvaltningen för remissvaret, och värdesätter 

det arbete som förvaltningen i samarbete med övriga förvaltningar redan gör inom 

ramen för stadens dagvattenstrategi och åtgärder för god vattenstatus, inte minst när 

det gäller Långsjön. Det är också positivt att förvaltningen ser ett behov av att stärka 

och förtydliga ansvarsfördelningen, för att undvika att vattenrelaterade frågor hamnar 

mellan stolarna till följd av stuprör. Vår motion om en stadsövergripande 

vattenamiral samlar denna roll och agerar koordinerande för alla aktörer. 

Vattenamiralen får en särskild roll att driva utvecklingen för fler badplatser, 

vattennära aktiviteter som bastuflorrar, och säkerställer att vattnet vid dessa platser 

håller hög kvalitet. Sammantaget är allt detta viktigt för att förbättra tillgängligheten 

till stadens vatten och möta ett växande behov och efterfrågan (en fråga som ofta 

kommer upp på stadsdelsnämndens sammanträden) samt de utmaningar 

klimatförändringarna medför. 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

Reservation av Linn Bessner (C) 

1. Att bifalla motionen. 

2. Att därutöver anföra följande.  
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Att staden kan erbjuda dess invånare en vattenkvalitet som inte innebär risk för hälsan 

är av yttersta vikt. Det är viktigt att våra invånare kan njuta av vattnets möjlighet till 

rekreation och använda det för att svalka sig vid värmeböljor. Det är verkligen 

allvarligt att behöva neka invånare tillträde till vattnet på grund av otjänligt vatten. 

Vidare är det viktigt att det är tydligt vem och vilka förvaltningar som ansvarar för 

vad kring vatten och sjöfarten. 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd 

Reservation av Göran Råsmar (C) 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut.  

2. Att därutöver anföra följande. 

Centerpartiet vill inledningsvis tacka kontoret för remissvaret, och värdesätter det 

arbete som kontoret i samarbete med övriga förvaltningar redan gör inom ramen för 

stadens dagvattenstrategi och åtgärdsprogram för god vattenstatus. Samtidigt ser vi ett 

behov av att stärka och förtydliga ansvarsfördelningen, för att undvika att 

vattenrelaterade frågor hamnar mellan stolarna till följd av stuprör. Vår motion om en 

stadsövergripande vattenamiral samlar denna roll och agerar koordinerande för alla 

aktörer. Vattenamiralen får en särskild roll att driva utvecklingen för fler badplatser 

så som vid Källhagen, vattennära aktiviteter som bastuflottar, och säkerställer att 

vattnet vid dessa platser håller hög kvalitet. Vi välkomnar även att kontoret delar vår 

uppfattning om att ledningssystemens kapacitet behöver utökas och att incitament 

behöver skapas för fastighetsägare att genomföra skyfallsåtgärder. Sammantaget är 

allt detta viktigt för att förbättra tillgängligheten till stadens vatten, och möta ett 

växande behov och efterfrågan samt de utmaningar klimatförändringarna medför. 


